#### AWARD CITATION

Surname, name and middle name ZADORIN VIKTOR YAKOVLEVICH 1.

2. Rank Junior Lieutenant

Position and unit 3.

Machine-gun platoon commander, 307 rifle regiment, 61 rifle division, 46 Army, Southern front. At present: war disabled of II group.

is recommended for order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Birth year 4. 1908

Nationality 5. Russian

Party membership VKP(b) member 1943 6.

Participation in the civil war and later in 7. In Patriotic war participant 1941-1944 defence of USSR, in Patriotic war

8. Wounds and contusions 29.09.1943 wounded severely in the right leg with

the subsequent amputation.

In Red Army service since 9. 1941-944

Chardzhovskij district military commissariat, Turkmenian Soviet Socialist republic. 10. Drafted by which induction station

Previous awards 11. None

Awardee's and his family permanent intentionally obscured 12. home address

## I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade ZADORIN V.Y. served as a machine-gun platoon commander in the 307 rifle regiment, 61 rifle division, 46 Army on the Southern and North-Caucasian fronts.

On 05 July 1943, near the town Novorossiysk, he received a combat mission from his battalion commander to provide supporting fire to our attacking rifle units and to cut off the enemy infantry from their tanks in case of an enemy counter-attack. Comrade ZADORIN's platoon fulfilled the assigned mission and eliminated up to 30 enemy troops in this engagement. During our offensive near the town Zaporozhie on 29 September 1943, the company under ZADORIN's command seized control of enemy's first trench line, captured 5 prisoners and a lot of war booty, which enabled further success of our offensive. On the same day 29 September 1943, comrade ZADORIN was severely wounded in the right leg with the subsequent amputation. At present, he is a Patriotic war disabled of the second group.

He deserves state award medal "RED STAR".

Vodnotranportnij district military commissar

Lt. Colonel of intendant service 24 July 1945 signature /KHLYNOV/







### II. Conclusion of the superiors

HE DESERVES ORDER "RED STAR"

ODESSA CITY MILITARY COMMISSAR

LT.COLONEL signature /LYASHKO/

27 July 1945

# III. Conclusion of Army Military Council

HE DESERVES ORDER "PATRIOTIC WAR II CLASS"

ODESSA REGION MILITARY COMMISSAR

MAJOR GENERAL signature /MURAT/

27 August 1945

### IV. Conclusion of the Front Military Council



	1.3
	курьный драм жинию гоздали опплатания Вее графы заполнять полностью.
	НАГРАДНОЙ ЛИСТ
11/	1. Фамилия, имя и отчество ЗАЛОРИН ВИКТОР ЯКОВЛЕВИЧ
	2. Звание Младший лейтенант 3. Должность, часть Командир пулеметного взвода 307 стр. полка, 61 стр. дивизии, 46 Армии Киного фронта, ныне — Инвалид Отечественной войны второй группы.
	Представляется к Overing " Overteeniber ной воиму 2000 рыл 1000
	4. Год рождения 1908 5. Национальность Русский 6. Партийность <b>Член</b> ВКП/б/
	7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР в отечествен-
Z	раного производите когда) Участник Отечественной войны с 1941 г. по 1944 г.  8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне 29 сентября 1943 г. тяжело
31	ранен в правую ногу с посленующей ампутацией.  9. С какого времени в Красной Армии с 1941 по 1944 г 10. Каким РВК призван
X	Чарджовским Туркменской ССР
В	11. Чем ранее награжден (за какие отличия) Ранее не награлдался.
	12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи
Z	W. Germanner Breuton (1997), the contraction of the
∃	
	Г. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг
Д	Действуя в составе 307 стр. полка, 61 стр. дивизии, 46 Армии Южного и Северо-Кавкавского фронта в должности командира пулеметного
0	взвода тов. ЗАДОРИН В.Я. получил приказание командира батальона
	5 исти 1943 г. в рабоне г. Новороссийска поддержать своим пулеметным
	огнем наши наступающие части и при контратаке противника огнем пу-
701	леметов отсечь пекоту противника от танков. Поставленная задача пе-
К	ред ваводом т. ЗАДОРИНА В.Я. была выполнена и в этом бою вавод тов.
5	ЗАДОРИНА В.Я. уничтожил до 30-ти соллат противника. 29 сентября
1	1943 г. во время наступления в районе г. Запорожья рота, которой
F	командовал тов. ЗАДОРИН В.Я. выбила противника из переднего края
	обороны и захватила - пленных и много профей, чем сбеспечила даль-
	нейшее наше наступление. В это время 29 сентября 1943 г. тов. ЗАЛОРИН
	бы тяжело ранен в правую ногу с последующей ампутацией. Ныне инва-
	лид Отечественной войны второй группы.
	Достоин награждения Правительственно Наградой Орденом "Красная Звезта" Командир (начальник)  "24 - июля 194 5. ВОЛГОЗВАНСЛОРТНЫ РА ВОЕНКОМО
1	/ жынов/

						No.	HUE		
Поа	II. Закл	ючение выше	стоящи	х началы	ников				
400	тоин награжд			The second second	радой -	- орденом			
		PACHAR S	BLEVLA"	*TOTAL C		and and only			
Me		Коман	ДЕССКИ Подпо дир [на	И ГОРВОЕ ПКОВНИК ачальник]	HIKOM	MINEN /			
. М п п		3	40	a Reserve	i e	[звание]			
- Permis	III. 3ak.	почение Воен	Horo Co	овета Арм	ии	To the Court of the said			
94	Достоин орденом	награндент	aqu an	вительо	CTETTE I	наградой			
		O JEC OF TEHE	PAN OB	DBOEH RO	le por	n /MVPAT			
Командующий	_ <b>Армией</b> [31	вание)	Чл	ен Военног	о Совета_	[эвание]			
		льник штаба		N - 1 / 21 V86 6	+1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.1.	равис			
/ 15 август	ra 194 <sup>5</sup> r.		(:	звание)	Thursday				
		ние Военного	Совета	фронта	(OKDVra)				
			1						
Командующий В Генерал-пол И Сикевич	<u>бря</u> 194 г.	ADHO ALLENDED	JOTU	ен Военног енерал-м (Румяни еления)	о Совета_ Ranop reв )		IN .		
				9					
			Пред	седатель_					
Control in the		N	1.						
		Члены	2.						
	194 r.		3.						
		Отметия	нагизи	Teuru					
V. Отметка о награждении									
	PARTY OF THE PARTY	TANKET WAY				in the contract			
БР05876 Тип. "Моряк" :	398-250								

Commander of Odessa Military District Col. General signature /YUSHKEVICH/ Military council member of Odessa Military
District
Major General
signature /RUMYANTSEV/

Head of the 3rd section of personnel department

Major of administrative corps signature / MOKHORT/

V. Conclusion of the award commission

VI. Award record